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Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

 

Op 30 juni 2020 heeft uw raad de motie “Zorggeld is voor de zorg. En daarmee basta” aangenomen. In 

deze brief geven wij uitleg hoe wij de motie hebben uitgevoerd.  

 

In de motie werd het college het navolgende verzocht: 

1. Bij de begroting 2021 in overweging te nemen de nu nog tijdelijke uitbreiding bij de 

toezichthouders WMO/Jeugd structureel te maken 

2. In overleg te gaan met het ministerie van VWS om te verkennen of er extra financiering of 

capaciteit door het ministerie beschikbaar gesteld kan worden om de vooruitstrevende aanpak van 

zorgfraude door de gemeente Almelo nog verder te versterken, onder andere om postcontractuele 

onderzoeken naar zorgaanbieders uit te kunnen voeren en waardoor de ervaringen in Almelo als best 

practice en stimulans voor andere gemeenten kunnen dienen. 

 

Beantwoording: 

Ad 1. Het college heeft de (tijdelijke) formatie toezichthouders WMO/Jeugd (2,5 fte) inmiddels 

structureel opgenomen in de begroting. Om voldoende opvolging te kunnen geven aan het extra 

toezicht stelt het college in de begroting voor om ook de juridische capaciteit in het sociaal domein uit 

te breiden. 

 

Ad 2. Vanaf september 2015 faciliteert het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS) de 

VNG in de ondersteuning van gemeenten bij de rechtmatige uitvoering van de Wmo 2015 en de 

Jeugdwet. Vanaf 2017 is dit vervat in het subsidiëren van een concreet ondersteuningsprogramma 

uitgevoerd door VNG Naleving. Doelstelling van dit programma is het faciliteren van kennisopbouw 

door gemeenten vanuit de VNG op het gebied van fraudepreventie, controle en handhaving bij de 

uitvoering van de Jeugdwet en de Wmo 2015. De gemeente Almelo participeert in diverse activiteiten 

behorende bij dit programma. Wij hebben zowel met het ministerie als met de VNG de mogelijkheden 

voor additionele financiering / subsidie verkend, juist ook gelet op de vooruitstrevende aanpak van 

zorgfraude die Almelo voorstaat, en op een zodanige wijze dat ook andere gemeenten daarvan kunnen 

leren. Op dit moment zien zij daartoe geen mogelijkheden.  

 

Wel laat het ministerie van VWS een externe evaluatie uitvoeren naar de concrete opbrengsten van het 

ondersteuningsprogramma van de VNG over de afgelopen 3 jaar voor én in de 355 Nederlandse 

gemeenten, aangaande toezicht en handhaving op het gebied van Wmo/Jeugd. De Rijkssubsidie van dit 

programma loopt nog tot en met 2021 en VWS wil graag weten waar de VNG zich in deze laatste fase 

van de subsidie op moet richten om de opbrengsten van het programma te maximaliseren en zo goed 

als mogelijk te laten landen bij haar achterban. Ook wil VWS weten hoe de ontwikkelde producten en 

procedures op lokaal niveau zijn geborgd in de werkwijze en operatie van gemeenten, evenals inzicht in 

wat er regionaal en landelijk is ingericht om gemeenten hierin te ondersteunen en wat de 

aandachtspunten na 2021 zijn. Het ministerie van VWS heeft aangegeven de portefeuillehouder van 

onze gemeente te willen betrekken bij de evaluatie en – nadat de resultaten van de evaluatie bekend 

zijn – nader in gesprek te gaan om te bezien of er dan nog aanvullende knelpunten worden ervaren om 
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fraude adequaat aan te pakken, en waar het ministerie mogelijk in toekomstig beleid rekening mee 

moet houden. 

 

 

Voor wat betreft de door u genoemde postcontractuele onderzoeken is contact opgenomen met de 

Regio Twente (OZJT), omdat de inkoop van de betreffende contracten destijds door OZJT verzorgd is.  

Met hen, én met onze eigen juridische medewerkers, is het vraagstuk besproken en op basis daarvan 

concluderen wij geen postcontractuele onderzoeken te laten doen. De volgende overwegingen hebben 

hierbij meegespeeld: 

• De inkoop van deze contracten is destijds verzorgd door de OZJT.  

• Voor 2015-2016 gold een overgangsjaar ten aanzien van de bestaande indicaties en afspraken 

met zorgbureaus. 

• Het verrichten van een postcontractueel onderzoek is zeer intensief, vanwege het feit dat er 

ruim 300 contracten waren. Naast de door u beoogde postcontractuele fraudeonderzoeken, doen ook 

de vervolgfasen (eventuele juridische procedures) een groot beslag op capaciteit van onze organisatie. 

Aangezien er geen zicht is op additionele financiering / subsidie vanuit het Rijk, kunnen OZJT en de 

gemeente Almelo dit thans niet uitvoeren.  

• Aangezien het om controles achteraf gaat, waarbij er door onze toezichthouders geen 

constateringen meer ter plaatse kunnen worden gedaan en alles van papier moet komen, is het 

waarschijnlijk dat onderzoeken onvoldoende relevante gegevens opleveren.  

 

Wij zien vooral meerwaarde om nog meer aan de voorkant van het proces inzet te plegen. Hierbij ligt de 

focus vooral op het inkoopproces, preventieve toetsing van zowel bestaande als nieuwe aanbieders en 

samenwerking met contractmanagement. Hierbij wordt beoogd om malafide aanbieders niet toe te 

laten, zodat de middelen die worden besteed met grote waarschijnlijkheid ook echt naar de zorg gaan. 

Uiteraard zal ook het repressief onderzoeken en optreden onderdeel blijven van toezicht en handhaving 

op de Wmo en de Jeugdwet. 

 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 


